
ZPRÁVA O ČINNOSTI ZA ROK 2019  

předložená 

VÝROČNÍ VALNÉ HROMADĚ 

SBORU DOBROVOLNÝCH HASIČŮ  

MARŠOV U ÚPICE 

 

Vážení hosté, vážení členové sboru. 

 

Vítáme vás na Výroční valné hromadě Sboru dobrovolných hasičů Maršov.  

Rádi bychom vás seznámili s naší celoroční činností, spoluprací s obecním úřadem a 

naší participací na akcích pořádaných v obci v průběhu uplynulých 12 měsíců. 

 

Na poslední – tedy loňské – VÝROČNÍ VALNÉ HROMADĚ 7. 12. 2018 bylo z 30 

registrovaných členů přítomno 16, omluveni byli 4 členové. Tradičně a rádi jsme 

přivítali zástupkyni našeho obecního úřadu – paní starostku Jitku Vítkovou. Valné 

hromady se zúčastnil také delegát okresního výboru SH ČMS pan Jansa a 7 hostů ze 

sousedních sborů – z Úpice, Libňatova a Havlovic. 

Výroční valnou hromadu SDH Maršov zahájili starosta sboru Jiří Bejr a velitel sboru 

Karel Jansa. V rámci programu valné hromady byla přečtena zpráva o činnosti, 

pokladní zpráva a revizní zpráva. Velitel sboru seznámil valnou hromadu s plánem 

činnosti na rok 2019.   

 

První akcí po výroční valné hromadě byl 12. ročník TURNAJE V ŠIPKÁCH. Tato 

již tradiční akce se uskutečnila 29. 12. Členové SDH dopoledne připravili sál 

kulturního domu – instalovali terče nejen pro dospělé soutěžící, ale připravili 

sportovní kolbiště i pro děti. Odpoledne a večer pak zajišťovali hladký průběh turnaje 

včetně občerstvení. Poděkování patří zejména panu Karlu Jansovi a jeho rodině za 

organizační zajištění této akce. 

 

31. 12. se venku u dřevostavby uskutečnil MALÝ SILVESTR pro děti i dospělé, při 

kterém členové sboru pomohli v podvečer s odpálením malého ohňostroje a  

k příjemnému průběhu této akce přispěli zajištěním občerstvení.  

 

V prvních dnech nového roku začaly přípravy na náš HASIČSKÝ PLES, který se 

uskutečnil 12. 1. 2019. Ples je už tradiční lednovou událostí a i ten letošní byl 

tradičně dobře navštíven. 

Velké poděkování patří všem členům za pomoc při přípravách, ale i za zajištění 

nejrůznějších dárků do tomboly a získání sponzorů, kteří věnovali další zajímavé 

ceny. 

 

Během měsíce ledna se zástupci našeho sboru také zúčastnili VÝROČNÍCH 

VALNÝCH HROMAD OKOLNÍCH SBORŮ – v Havlovicích, Libňatově a 

v Úpici a 13. 2. Výroční valné hromy okrsku v Havlovicích. 



V únoru někteří členové SDH absolvovali několik ŠKOLENÍ ve Rtyni 

v Podkrkonoší: 

11. 2. školitel Sláva Rohlík 

- školení o bezpečnosti při práci s motorovou pilou se z našeho sboru účastnili 

  Pavel Vojtěch, Zdeněk Bernard a Tomáš Vojtěch 

18. 2. školitelé Novák a Mertlík 

- tohoto školení v oblasti zdravovědy se účastnili Jiří Rýgr, Zdeněk Bernard, Jiří Vach 

  a Tomáš Vojtěch  

25. 2. školitel Borna 

- školení na téma Výkon státního požárního dozoru, požární  prevence, schvalování 

  staveb a budov / účastnili se ho Jiří Rýgr, Josef Vít ml., Pavel Vojtěch a Tomáš 

  Vojtěch 

V březnu se pak uskutečnila ještě dvě školení: 4. 3. ve Rtyni a 1. 3. proběhlo při 

schůzi SDH školení všech přítomných členů SDH. 

 

9. 3. zorganizovalo SDH zájezd na BOWLING. Plný menší autobus členů našeho 

SDH a jejich manželek či partnerek se vydal do Dvora Králové nad Labem, kde 

všichni nejprve společně povečeřeli a poté se účastnili sportovního klání v bowlingu. 

 

5. 4. se konala další schůze SDH, při které jsme se věnovali ČIŠTĚNÍ MÍSTNÍ 

VODNÍ NÁDRŽE, tedy jejímu vypuštění, ručnímu vyčištění a umytí tlakovou 

vodou. Zároveň také proběhla příprava hasičské techniky na letní období. 
 

25. 4. se pak připravovala VATRA na Čarodějnice a zároveň se už podruhé stavěla u 

dřevoboudy MÁJKA. 

 

30. 4. – termín pro tradiční PÁLENÍ ČARODĚJNIC. Akce se konala ve spolupráci 

s naší obcí, která vypravila lampionový průvod. Při akci se hasiči postarali o 

bezpečné pálení vatry a o prodej občerstvení v dřevoboudě.  

 

Od začátku května se členové SDH věnovali přípravě na okrskovou soutěž 

FEDERÁLŮV MEMORIÁL. Znamenalo to přezkoušení techniky a zejména 

secvičení našich soutěžních družstev. Letos se nám totiž podařilo postavit 2 družstva. 

Soutěž se konala 17. 5. a účastnilo se jí celkem 11 družstev.  

1. místo vybojovali členové SDH Havlovice B – čas 41,47 

2. místo obsadili členové SDH Havlovice A – čas 42,28 

3. místo patřilo SDH Libňatov A – čas 44,36  

Naše družstva se umístila na 6. a 7. místě – družstvo A s časem 50,73 a družstvo B  

s časem 52,84.   

Zajímavé je, že družstva na prvních třech místech měla letos horší časy než v roce 

2018. Naše obě družstva se oproti roku 2018 časově zlepšila a také se umístila lépe, 

neboť v roce 2018 nám patřilo až 8. místo.   

Celkově byl letošní 17. ročník soutěže dobře zvládnutý organizačně a proběhl bez 

problémů.  
 



SPOLEČNÉ FANDĚNÍ – místní hasiči se nescházejí jen na schůzích, ale na konci 

května se několikrát setkali v dřevoboudě také při televizních přenosech z Mistrovství 

světa v hokeji. Fandění jim šlo dobře. Škoda, že to stejně dobře nešlo našim 

hokejistům. 

 

8. 6. se konal ve Vysokém Mýtě SRAZ STRATÍLKŮ. 

Jan Vach st. tuto akci zaznamenal takto: 

Náš sbor letos dostal pozvání do Vysokého Mýta na tradiční setkání hasičských 

stříkaček firmy Stratílek. To se uskutečnilo 8. června na místním náměstí s naší 

účastí. Cestovali jsme menším autobusem, který byl zcela zaplněn, a čtyři členové 

vezli na podvalu hasičskou stříkačku PPS-12 z roku 1935. Tento stroj připravil náš 

bývalý strojník Jiří Řezníček. Provedl různé opravy, seřízení atd., a tím je nyní stroj 

schopen plného provozu, za což Jirkovi patří poděkování! 

Na akci ve Vysokém Mýtě přijelo 83 sborů z různých koutů republiky. Byla to velká 

přehlídka všech možných typů vyráběných firmou Stratílek. Byl zde celodenní 

program věnovaný hasičské technice i program kulturní. Navštívili jsme také místní 

výrobnu autobusů Iveco - dříve Karosa. A i toto stálo za prohlídku. Na konci akce 

proběhlo na povel nastartování všech zúčastněných stříkaček a poděkování všem 

sborům za účast. Pro nás to byl příjemně prožitý den a domů jsme se vraceli plni 

zážitků. 
 

Červen však byl v naší obci především ve znamení příprav akce ke 135. VÝROČÍ 

ZALOŽENÍ SDH MARŠOV, která byla spojena také se srazem rodáků. 

Akce s celodenním programem se konala 22. 6. u dřevoboudy:  

** sešla a sjela se řada rodáků z Maršova v široké škále ročníků narození; 

** program nabídl koncerty Městské dechové hudby Krakonoška z Trutnova a 

     malého orchestru HF Band, několik tanečních vystoupení – dětí z MŠ Libňatov, 

     Boubelek z Mezilečí a Mažoretek z Úpice;  

** v rámci programu proběhly také ukázky hasičské techniky a byla předána řada 

     ocenění a vyznamenání členům maršovského SDH.  

** Večer se pak uskutečnilo promítání filmu „Po čem muži touží“.  

Akce byla celkově dobře navštívená a návštěvníkům se líbila. Poděkování za to patří 

všem, kdo se podíleli na přípravě a zajištění této akce, ať už členům SDH, tak 

zejména paní starostce. Akce opět dokázala, že hasičský sbor  k naší obci 

neodmyslitelně patří a spolupráce SDH a obce funguje velmi dobře. 

 

24. 8. proběhla další akce za spolupráce obce a SDH. Pod názvem ROZLOUČENÍ 

S LÉTEM nabídla odpolední program zejména pro děti - atrakce a drobné soutěže. 
 

31. 8. se pak uskutečnila večerní akce na konec léta pro dospěláky – TANEČNÍ 

ZÁBAVA s úpickou rockovou skupinou ASITACK. 
 

Podzimní období je přípravou na zimu, a tak i u nás jsme se postarali o technickou 

kontrolu hasičského auta a zazimování hasičské techniky.  

 



SLAVNOSTNÍ ROZSVÍCENÍ VÁNOČNÍHO STROMU se v obci stalo krásnou 

tradicí. Letos se konalo 30. 11. Byly s tím spojeny i odpolední loutkové pohádky pro 

děti a večer pak divadelní představení červenokosteleckých ochotníků pro dospělé. 

Hasiči tradičně zajistili prodej občerstvení v sále kulturního domu.   
 

4. 12. navštívili zástupci SDH Josefa Baudyše, nejstaršího člena SDH Maršov, aby 

mu předali medaili za NEJDELŠÍ ČLENSTVÍ V SDH – konkrétně od roku 1953. 

To bylo vzpomínání! 

 

Stárneme všichni, tak snad jednou takhle hezky bude vzpomínat i řada z nás. Důležité 

však je, aby v našem sboru byli také aktivní členové nižšího věku. Jsme proto rádi, že    

nám v tomto roce přibyli dva NOVÍ ČLENOVÉ. Jsou to Tomáš Pich a Jiří „Víla“ 

Galuščák. 
 

A teď už zbývá ještě připomenout, že se ČLENSKÉ SCHŮZE našeho sboru 

celoročně konají vždy v pátek jednou měsíčně. A pak už můžeme jen konstatovat, že 

jsme (snad) už hovořili o všem, co se za posledních 12 měsíců v SDH Maršov událo. 

 

Zpráva se blíží k svému závěru, a proto se sluší poděkovat a popřát: 

 

* poděkovat  

    ** paní starostce a zastupitelstvu za dlouhodobě velice dobrou spolupráci, 

    ** našim členům, ale také jejich manželkám či partnerkám za práci a činnost,  

         kterou všichni vykonali pro náš sbor a obec v roce 2019. 

 

* popřát 

    vám všem v následujícím roce 2020 hlavně dobré zdraví, rodinnou harmonii a  

    hodně spokojenosti v osobním životě. 

 

 

 

Děkuji za pozornost. 

 

 
 

Výroční zprávu za rok 2019 zpracoval Jiří Rýgr v prosinci 2019 


